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Всероссийская олимпиада школьников
II (муниципальный) этап

Английский язык
9-11 классы

Комплект для преподавателя
Общее время выполнения работы – 1 час 45 минут
Максимальное количество баллов – 68.

Методические рекомендации
В комплект материалов, необходимых для проведения конкурса входят:

1. Методические рекомендации
2. Описание процедуры проведения конкурса
3. Текст задания
4. Ключи (для членов жюри)
5. Лист ответа (для каждого участника)

ВСЕ ЗАДАНИЯ ОЛИМПИАДЫ ТВОРЧЕСКИ ОРИЕНТИРОВАНЫ И  НЕ
ЯВЛЯЮТСЯ ПОВТОРЕНИЕМ ФОРМАТА ЕГЭ

Понимание устного текста (Listening)
На выполнение задания отводится 15 минут, в которые входит и внесение ответов в
ответные листы.
Участникам предлагаются два задания на установление соответствия приведённых
утверждений прослушанному тексту (True/False) и выбор правильного утверждения из ряда
предложенных. Задание записано на диск однократно и предъявляется дважды (двойное
прослушивание). Сложность текстов соответствует уровню B2 по шкале Совета Европы.
Правильность выполнения заданий проверяется по ключам (см. ПРИЛОЖЕНИЕ 2).
Критерии оценивания: За каждый правильный ответ дается 1 балл. Максимальное
количество баллов – 12.

Понимание письменного текста (Reading)
Задание по чтению состоит из 16 вопросов. На выполнение заданий отводится 40 минут, в
которые входит и внесение ответов в ответные листы.
Задание представляет собой чтение текстов познавательного характера. Понимание текста
проверяется установлением соответствия из предложенных вариантов выбора.
Сложность текстов соответствует уровню В2 по шкале Совета Европы.
Правильность выполнения заданий проверяется по ключам (см. ПРИЛОЖЕНИЕ 2).
Критерии оценивания: За каждый правильный ответ дается 1 балл. Максимальное
количество баллов – 16.

Лексико-грамматический тест (Use of English)
Состоит из трех заданий. Всего в данном блоке 20 вопросов.
Задания соответствуют пороговому уровню сложности В1 по шкале Совета

Европы. Учащиеся должны продемонстрировать соответствующий уровень владения
лексико-грамматическим материалом и умение практически использовать его на уровне
отдельного слова и предложения.

Рекомендуемое время для выполнения  всех заданий лексико-грамматического
теста – 30 минут.

Целью заданий является определение уровня интегрированного владения лексикой,
включая знание словообразования. Орфографические ошибки учитываются.

Правильность выполнения заданий проверяется по ключам (см. ПРИЛОЖЕНИЕ 2).
Максимальное количество баллов, которое можно получить за лексико-грамматический
тест – 28.
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Письмо
Учащимся предлагается написать личное письмо объемом 100-140 слов. Предлагаемый жанр
письменной работы проверяет навыки продуктивного письма, умение грамотно и
последовательно формулировать творческие идеи на определенную тему, а также
предполагает умение использовать знания основных принципов написания сочинений
подобного рода.
Для написания письма учащимся предлагается специально разлинованный лист. При оценке
письменной работы учитываются следующие критерии: решение коммуникативной задачи
(максимум 3 балла) и организация текста (максимум 3 балла). ПОЛУЧЕННЫЕ БАЛЛЫ
УДВАИВАЮТСЯ (максимум 6 баллов по шкале х 2).
ОСОБОЕ ВНИМАНИЕ СЛЕДУЕТ ОБРАТИТЬ на то, что в соответствии с положением
об анонимности работ при их проверке, является недопустимым указание учащимся
собственного имени в качестве подписи в конце письма. Рекомендуется вместо подписи
ставить N... в конце письма. Работы, подписанные учащимися, будут
дисквалифицированы и не оцениваются. Критерии оценки выполнения письменного
задания представлены в Приложении (Протокол оценки раздела «Письмо» и Схема
оценивания выполнения задания раздела «Письмо»). Задание соответствуют уровню
сложности В2 по шкале Совета Европы.
В хорошем письме допускается небольшое количество орфографических, грамматических и
лексических ошибок.

Максимальное количество баллов – 12. Рекомендуемое время для выполнения
задания – 20 минут.

Процедура проведения конкурса
Общие правила

 Перед входом в аудиторию участник  должен предъявить паспорт или другое
удостоверение личности.

 Участники должны сидеть в аудитории на таком расстоянии друг от друга, чтобы не
видеть работу соседа.

 Участник может взять с собой в аудиторию ручку, очки, шоколад, воду.
 В аудиторию не разрешается брать бумагу, справочные материалы (словари, справочники,

учебники и т.д.), пейджеры и мобильные телефоны, диктофоны, плейеры и любые другие
технические средства.

 Во время  выполнения  задания  участник может выходить из аудитории только в
сопровождении дежурного.

 Участник не может выйти из аудитории с  заданием или листом ответов.
Процедура проведения

Каждому участнику  перед началом  выполнения заданий выдается  лист ответов (Answer
Sheet)  и проводится инструктаж на русском  языке по процедуре проведения
Олимпиады, заполнению листов ответов  и по порядку их сдачи после окончания
работы:

 Участники заполняют  графу Participant's ID number на листах ответов.
 Все  задания по письму необходимо  выполнять на листах ответов.
 НА ЛИСТАХ ОТВЕТОВ КАТЕГОРИЧЕСКИ ЗАПРЕЩАЕТСЯ УКАЗЫВАТЬ

ФАМИЛИИ,  ДЕЛАТЬ РИСУНКИ  ИЛИ  КАКИЕ-ЛИБО ОТМЕТКИ, В ПРОТИВНОМ
СЛУЧАЕ РАБОТА  СЧИТАЕТСЯ ДЕШИФРОВАННОЙ И НЕ ОЦЕНИВАЕТСЯ.

 Исправления на листах ответов ошибками не считаются; однако почерк должен быть
понятным; спорные случаи (о или а) трактуются не в пользу участника.

 Задания выполняются только черными или синими чернилами/ пастой (запрещены
красные, зеленые чернила, карандаш)
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Перед прослушиванием член жюри включает запись и дает возможность участникам
прослушать самое начало записи.  Затем запись выключается,  и член жюри обращается к
аудитории с вопросом, хорошо ли  всем слышно. Если в аудитории кто-то из участников
плохо слышит запись, регулируется громкость звучания и устраняются все технические
неполадки, влияющие на качество звучания.  Затем запись включается с самого начала не
останавливается и прослушивается до самого конца.

Участники могут ознакомиться с вопросами до прослушивания.
Процедура аудирования записана на диск однократно. ЗАПИСЬ ПРЕДЪЯВЛЯЕТСЯ
ДВАЖДЫ!
Пауза между получением учащимися бланка задания и прослушиванием Задания должна
составить 30 секунд (допускается техническая пауза более 30 секунд).

Во время аудирования участники не могут задавать вопросы членам жюри или выходить
из аудитории, так как  шум может нарушить процедуру проведения конкурса. Время
проведения данного конкурса ограничено временем, необходимым для прослушивания
представленного задания.

Время проведения конкурса ограничено временем звучания записи.
Участникам раздаются тексты заданий и бумага для черновиков.  В тексте заданий указано

время выполнения заданий, количество слов и  даны все инструкции по выполнению заданий на
английском  языке. Участники получают чистую бумагу для черновиков, черновик сдается вместе
с листом ответов. Однако проверке подлежат  только листы ответов. Черновики не проверяются.

Член жюри  в аудитории должен зафиксировать время начала и окончания олимпиады на
доске.

За 15 и за 5 минут до окончания работы член жюри в аудитории должен напомнить об
оставшемся времени и предупредить о необходимости тщательной проверки работы.

После окончания времени выполнения заданий, листы ответов собираются.
Письменные работы участников оцениваются двумя экспертами в соответствии с

прилагаемыми критериями (см. Схему оценивания выполнения задания раздела «Письмо» в
Приложении). Результаты заносятся в протокол конкурса письменной речи (см. Протокол
оценки раздела «Письмо» в Приложении).

В сложных случаях (при расхождении оценок экспертов более, чем на два балла)
письменная работа перепроверяется третьим членом жюри.

После написания, работы участников олимпиады собираются, шифруются и проверяются
комиссией, под руководством опытного руководителя, дающего указания и инструкции группе
проверяющих преподавателей. Критерии оценивания в виде таблицы выдаются на руки каждому
проверяющему.

Технические средства
Для проведения  аудирования требуются магнитофоны или CD плейеры в каждой

аудитории. ЗАПИСЬ СДЕЛАНА В ФОРМАТЕ MP3, ЧТО НЕОБХОДИМО УЧЕСТЬ ПРИ
ВЫБОРЕ СООТВЕТСТВУЮЩЕГО МАГНИТОФОНА.

Для проведения  остальных разделов конкурса не требуется специальных технических
средств. Помимо необходимого количества комплектов заданий, листов ответов и черновиков, в
аудитории должны быть запасные ручки, запасные комплекты заданий, бумага для черновиков и
запасные листы  ответов.
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ПРИЛОЖЕНИЕ 1

КОМПЛЕКТ ЗАДАНИЯ
Фамилия______________________________________________
Имя __________________________________________________
Отчество______________________________________________
Серия и № документа__________________________________
Класс (№ и буква)______________________________________
Образовательное учреждение ___________________________
Название предмета ____________________________________
Номер аудитории ______________________________________
Дата проведения олимпиады ___________________________
Общее время выполнения работы – 1 час 45 минут

SECTION 1
12 баллов

LISTENING (15 min)

Task 1. For Questions 1 –6, listen to three different conversations. As you listen, decide if these statements
are TRUE or FALSE.
Write your answers in boxes 1-6 on your Answer Sheet.
You will hear the recording ONCE.

1. The woman in conversation one had a good opinion of young people
before the incident she describes.

TRUE FALSE

2. The woman in conversation one rewarded the boy for returning her us
pass.

TRUE FALSE

3. The woman in conversation two has little in common  with her brother. TRUE FALSE

4. Both speakers in conversation two are worried that they take life too
seriously.

TRUE FALSE

5. The woman in conversation three has a rigidly defined list of qualities
that she looks for in an employee.

TRUE FALSE

6. The woman in conversation three believes that her employees often
develop skills and adapt their own character as a result of their job.

TRUE FALSE

1

2

3

4
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5

6

Task 2. For Questions 7 –12, listen to the conversations again. As you listen, choose the correct answers.
Write your answers in boxes 7-12 on your Answer Sheet.
You will hear the recording AGAIN.

7. What did the woman in the first conversation first think when she saw the boy running towards
her?

(A) that he was running for the bus
(B) that he was going to attack her
(C) that he was running away from other boys

8. Why didn’t the woman in the first conversation run away from the boy?

(A) She needed to know what he wanted
(B) She wanted to show him that she was prepared for a fight
(C) She refused to be frightened by a teenager

9. In the second conversation, what is it about her brother that annoys the woman?

(A) He is always so happy and optimistic without a reason
(B) He is always criticizing her for being so pessimistic
(C) He has more reasons for being cheerful than she does

10. Who does the man in the second conversation take after?

(A) his mother
(B) his father
(C) his sister

11. In the third conversation, what is the most important thing the woman looks for in an employee
from a professional point of view?

(A) the ability to come up with original ideas
(B) the ability to work as part of a team
(C) the ability to work quickly

12. In the third conversation, how  would you describe the woman’s ideal employee in terms of
personality?

(A) Someone with a sense of humour who is easy to get on with
(B) Someone who is prepared to approach other people for help if they have problems
(C) Someone who doesn’t upset people by losing their temper when they make mistakes

Questions 7 8 9 10 11 12
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Letters

TRANSFER ALL YOUR ANSWERS TO YOUR ANSWER SHEET

SECTION 2
16 баллов

READING (40 min)

Task 1
8 баллов

You are going to read part of a leaflet from a health centre. For Questions 1 –8,
choose from the therapies (A–D). Each therapy may be chosen more than once. Write
your answers in boxes 1 –8 on your Answer Sheet.

Example:
According to the leaflet, which therapy will you choose
0 if you need to relax?
Answer: C

According to the leaflet, which therapy will you choose
1 if you suffer from insomnia?
2 for advice on diet?
3 to change thought patterns?
4 to remove the need for medicine?
5 to reduce tension?
6 to reduce anxiety?
7 to change the way your body moves?
8 for problems with digestion?

A Acupuncture
B Alexander Technique
C Aromatherapy
D NLP and Life Coaching

Exciting news from the Cherry Orchard Health Centre!
We’re delighted to announce the opening of our new therapy rooms and we
hope you’ll come along to our open evening on 21st June where our fully
trained therapists will be available to answer any of your questions.
Listed below are just some of the therapies we’ll be offering and if you bring this
leaflet with you, we’ll give you a 20% discount off your first treatment.
Acupuncture
According to this ancient Chinese therapy, our bodies are made up of a series of
energy lines called meridians. When our energy (chi) is unable to flow freely
through these channels, it will ‘stagnate’ or get stuck, causing any number of
conditions from sleeplessness and stomach problems to worry and depression.
By using very fine needles at points along these meridians, the therapist is able to
treat the symptoms. Although the idea of needles may frighten a lot of people,
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acupuncture is relatively painless and in most cases extremely effective. The
initial consultation will cover the patient’s medical history and lifestyle to ensure
a holistic diagnosis.
A course of six treatments is normally recommended.
Alexander Technique
Invented by an Austrian actor, FM Alexander, who started to develop throat
problems whenever he went on stage to perform, the Alexander Technique is a
gentle re-education of the mind and body. Many of us suffer from poor posture
and backache nowadays through sitting at a computer for hours on end. We
come home and then spend evenings slouched in front of the television before
taking a couple of painkillers and going to bed. Backache and aspirins will
become a thing of the past with this technique, which will help you to become
more aware of how you sit, stand and walk. We suggest a series of ten lessons
initially, each lasting 45 minutes. These lessons are gentle and designed to
increase freedom of movement. With practice, you will even start to feel taller!
Aromatherapy
Our sense of smell is the most powerful of the senses, and this is one of the most
popular therapies, as it combines delicious fragrances with deep massage to
encourage a sense of well-being and relaxation. Our organic essential oils are mixed
with a base oil for massage, but they can also be used at home in room burners and
in the bath. Our therapist combines her knowledge of Chinese medicine and
essential oils to provide a unique treatment which is particularly helpful for people
who are suffering from conditions which have been brought on by stress. She can
also offer advice on nutrition to help you back to fitness.
NLP and Life Coaching
Neuro-Linguistic Programming (NLP) is designed to create positive outcomes.
How often have you heard that voice in your head telling you that you can’t do
things, you’ll never manage, you should do this or you shouldn’t have done that?
How often is that voice positive? It is our inner voice, our programming, that so
often prevents us from realising our true potential. If you’re feeling stuck at work,
having problems in your relationships or if you just want to improve your golf
swing, why not make an appointment to see our Life Coach? She will take you
through a series of visualisations and give you practical exercises to help you
move on. Why wait? This could be the decision to change your life!

Questions 1 2 3 4 5 6 7 8
Letters

Task 2
8 баллов
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You are going to read an extract from an Internet forum on works of art. For
Questions 9 –16, choose the answer (A, B, C or D) which you think fits best according
to the text. Write your answers in boxes 9 –16 on your Answer Sheet.

Example:
0 What does Maria think about architecture?
A It’s better than art.
B It’s a kind of art.
C Gaudн is an artist.
D It’s like nature.
Answer: B

Hannah asks:
I’m planning to take a year out to travel. I’ve just graduated in Art History and am
hoping to see some great works of art along the way. If you have a particular painting
or sculpture that means a lot to you, I’d love to hear from you. I have a very flexible
ticket, so can go pretty much anywhere!

Olga responds:
If you love art, you just have to go to the Hermitage in St Petersburg. Obviously, it
would take a lifetime to see everything, as there are over three million works of art, but
the first time I was there, I came across what is now my favourite painting – ‘Eu Haere
ia oe’ (which is a Tahitian greeting meaning ‘Where are you going?’). It was painted by
Gauguin in 1899 and is just perfect. In the foreground is a woman looking out at us,
holding some kind of fruit, a melon perhaps, and wearing an intensely bright red skirt,
while behind her three island women in blue and white are visible. As you look at her,
you feel that she is welcoming you to her island paradise where the sun always shines,
which is so comforting during the long Russian winters!

Keiko responds:
I was in the National Gallery in London a few weeks ago and made my way straight to
the Impressionists, as they’re my favourite artists. And there it was, the painting I’d
come to see. In my opinion, one of the most beautiful pictures: Monet’s ‘The Water-Lily
Pond’, which was also painted in 1899 funnily enough. Strange to think of such different
styles being painted at the same time! Although it’s surrounded by other Impressionist
paintings, there is something unique about this one. The fresh greens of the trees and
grasses all around the pond remind you of an early summer’s day in childhood when you
had no worries. Time seems to have stopped. The arched bridge invites you to walk on
to it so you can gaze down at the water-lilies in the pond below. You get such a sense of
peace and tranquility.
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Maria responds:
I can’t say that I have a favourite painting as such, but I certainly have a favourite
architect and his name is Antonio Gaudí – and after all, architecture is another art
form. You can see examples of his work all over Barcelona. The most famous building
is the Sagrada Familia, the huge cathedral in the city centre. Unbelievably, it was
started in 1882 and still isn’t finished. When you’re standing outside it, you feel as
though it could reach up to the heavens. So many curved stones and twisted sculptures
everywhere like trees and roots. Gaudí was greatly influenced by the environment and
always tried to reflect nature in his work, whether in his buildings or in Park Guell.

Steve responds:
If you’re planning on going to North America, I’d recommend the Museum of
Anthropology in Vancouver. I’m really interested in First Nation art and culture, so
was really excited to see the fabulous artefacts on display there. The centrepiece would
have to be ‘The Raven and the First Men’ by Haida artist Bill Reid, which was
unveiled in 1980. It’s carved out of a huge block of yellow cedar wood and represents
a time in the Haida history when Raven has just found the first humans in a clamshell
on the beach. The carving shows him trying to encourage them to come out. The wood
is so smooth, you just want to touch it and it seems to shine with some kind of inner
light. Really awesome.

1 What do we find out about Hannah?
A She has recently got a degree.
B She is studying at university.
C She means to be a painter.
D She is hoping to write about art.

2 Olga has been to the Hermitage
A once.
B more than once.
C many times.
D in the summer.

3 The Gauguin painting that Olga saw is
A a landscape.
B an abstract.
C a still life.
D a group portrait.

4 Keiko went to the National Gallery because
A she had never been there before.
B they have a large collection of Impressionist paintings.
C she specifically wanted to see The Water-Lily Pond.
D it’s a world-famous gallery.
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5 The painting Keiko admires creates a feeling of
A playfulness.
B nostalgia.
C mystery.
D space.

6 The Sagrada Familia in Barcelona was built to represent
A heaven.
B a huge sculpture.
C a family group.
D a forest.

7 According to Steve, The Raven and the First Men in Vancouver
A is world famous.
B is very old.
C is one of a series by the sculptor.
D tells a story.

8 The Raven and the First Men is made of wood which seems to shine
A in the sunlight.
B because it’s yellow.
C from within.
D because it’s so smooth.

Questions 9 10 11 12 13 14 15 16
Letters

TRANSFER ALL YOUR ANSWERS TO YOUR ANSWER SHEET

SECTION 3 – 28 баллов

USE OF ENGLISH (30 min)

Task 1 - 6 баллов

For Questions 1 – 6, complete the second sentence in each pair with ONE word so that
it has a similar meaning to the first sentence. You should use a different form of the
word in bold in the first sentence. . Write your answers in boxes 1 –6 on your Answer
Sheet.
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WORD FORMATION
1_
There are no trains on Sunday: I’m afraid someone has given you the wrong information.
There are no trains on Sunday: I’m afraid you’ve been 1_______________ .
2_
She never considers her neighbours and often plays loud music late at night.
She’s very 2_______________ of her neighbours and often plays loud music late at night.
3_
I don’t trust anything I read in the papers these days.
I’m extremely 3_____________ of the things I read in the papers these days.
4_
I misread the recipe and ended up cooking the chicken for so long that it was burnt to a crisp!
I misread the recipe and ended up 4_____________ the chicken until it was burnt to a crisp!
5_
I will not accept that sort of behavior in my class.
That sort of behavior is completely 5_____________ in my class.
6_
Why won’t you cooperate with anyone here?
Why are you being so 6_____________?

1

2

3

4

5

6

Task 2- 10 баллов

For questions 7-16, complete the sentences with an adjective, beginning each word
with the letter in the brackets. Write your answers in boxes 7 –16 on your Answer
Sheet.

7. Mountain climbing was an absolutely (t) _________________ experience, and I’m really
looking forward to trying it again.

8. Martina spends a (h) ______________ amount of money on travel.
9. The University of Leeds offers a (d) _______________ range of degree courses.
10. A surprisingly (h) _______________ percentage of people prefer reading a book to

watching television.
11. We attach (c) _______________ importance to health and safety issues here.
12. My teacher says I’ve only made (s) _________________ progress with my art project

this term, but I feel I have done better.
13. What’s that (t) _________________ noise? It’s absolutely deafening!
14. You’ll never be bored here, since there’s such a (w) ______________ variety of things to

do in town.
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15. The security camera footage from the theft  provided police with some (v)
__________________ clues.

16. Despite (h) _____________ traffic, we made it to the airport in time for our flight.

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

Task 3
For Questions 17- 20, give the synonyms for:

17. usual (adj.)
___________________________________________________________________________
___________________________________________________________________________

18. think (v.)
___________________________________________________________________________
___________________________________________________________________________

19. constantly (adv.)
___________________________________________________________________________
___________________________________________________________________________

20. piece (n.)
___________________________________________________________________________
___________________________________________________________________________

TRANSFER ALL YOUR ANSWERS TO YOUR ANSWER SHEET
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SECTION 4
12 баллов

WRITING (20 min)

Participant’s ID number

Personal letter
You have 20 minutes to do this task.
You have received a letter from your English pen-friend Jane who writes:
Dear N...
I have read an announcement in a newspaper and have decided to take part in the  radio programme
Speak Up! Radio. They want  young people to take part  in their radio programme about learning
languages. They are planning a programme where students tell them about their foreign language
learning experience. Would you also like to take part?
Write back soon.
Best wishes,
Jane

Write a letter to Jane. Ask 3 questions about her likes and dislikes concerning learning a
language.
Write 100-140 words.
Remember the rules of letter-writing.
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________
_________________________________________________________________________________

YOU CAN USE THE OPPOSITE SIDE
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ANSWER SHEET
Participant’s ID number

SECTION 1

LISTENING

Task 1

1______________
2______________
3______________
4______________
5______________
6______________

Task 2

Questions 7 8 9 10 11 12
Letters

SECTION 2

READING

Task 1

Questions 1 2 3 4 5 6 7 8
Letters

Task 2

Questions 9 10 11 12 13 14 15 16
Letters

SECTION 3

USE OF ENGLISH

Task 1
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1

2

3

4

5

6

Task 2
7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

Task 3
17

18

19

20
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ПРИЛОЖЕНИЕ 2

ANSWER KEYS

SECTION 1
12 баллов

LISTENING

Аудирование записано на диске 1 раз (1 звуковая дорожка).
Пауза между получением учащимися бланка задания и началом прослушивания должна
составить 30 секунд (допускается техническая пауза более 30 секунд).
Запись на диске необходимо предъявить 2 раза подряд (допускается техническая пауза в 10-
15 секунд между первым и вторым прослушиванием задания).
(время звучания: 6 минут; двукратное прослушивание: 12 минут)
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Task 1
1__ FALSE____________________________
2___ FALSE___________________________
3____TRUE__________________________
4____TRUE__________________________
5____FALSE__________________________
6____FALSE__________________________

Task 2
Questions 7 8 9 10 11 12
Letters B C A B A A
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SECTION 2
16 баллов

READING

Task 1
8 баллов
Questions 1 2 3 4 5 6 7 8
Letters A C D B C A B A

Task 2
8 баллов
Questions 9 10 11 12 13 14 15 16
Letters A B D C B D D C

SECTION 3 – 28 баллов

USE OF ENGLISH

Task 1 - 6 баллов

1 misinformed

2 inconsiderate

3 mistrustful

4 overcooking

5 inacceptable

6 uncooperative

Task 2 - 10 баллов
7 tremendous

8 huge

9 diverse

10 high

11 considerable

12 satisfactory

13 terrible
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14 wide

15 valuable

16 heavy

Task 3
Подбор синонимов к различным частям речи на английском языке. Количество слов –
4. За каждый правильный синоним дается 0,2 балла. Максимальное количество
синонимов к одному слову -15. Максимальное количество баллов - 12.

17 usual (adj.)
common, constant, customary, everyday, expected, familiar, fixed, general, habitual,
normal, ordinary, regular, routine, standard, stock, typical

18 think (v.)
believe, conceive, conclude, consider, deem, esteem, estimate, hold, imagine, judge,
reckon, regard, suppose, surmise; brood, cerebrate, cogitate, consider, deliberate,
meditate, muse, ponder, reason, reflect, revolve; recall, recollect, remember: anticipate,
envisage, expect, foresee, imagine, plan for, presume, suppose

19 constantly (adv.)
All the time, always, consistently, continually, endlessly, eternally, everlastingly,
evermore, incessantly, interminably, invariably, nonstop, perpetually, relentlessly,
repeatedly, unceasingly

20 piece (n.)
bit, chunk, division, fraction, fragment, length, morsel, part, portion, quantity, scrap,
section, segment, share, shred, slice; article, composition, creation, item, production,
study, work
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ПРИЛОЖЕНИЕ 3

ПРОТОКОЛ ОЦЕНКИ РАЗДЕЛА «ПИСЬМО»

Эксперт  №                __________________________

ID
участника

К1 К2 СУММА
БАЛЛОВ ПО
ШКАЛЕ
(МАКСИМУМ 6)

ИТОГОВАЯ
СУММА БАЛЛОВ
(МАКСИМУМ 12)
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ПРИЛОЖЕНИЕ 4
Схема оценивания выполнения задания раздела «Письмо»

МАКСИМУМ 12 БАЛЛОВ
(МАКСИМУМ 6 БАЛЛОВ ПО ШКАЛЕ. ПОЛУЧЕННЫЕ БАЛЛЫ УДВАИВАЮТСЯ)

Баллы Решение коммуникативной
задачи (содержание)

Организация текста

К1 (С1) К2 (С1)
3 Задание выполнено полностью: содержание

отражает все аспекты,  указанные в
задании; стилевое оформление речи
выбрано правильно с учетом цели
высказывания и адресата; соблюдены
принятые в языке нормы вежливости.

Высказывание логично;
средства логической связи
использованы правильно;
текст разделен на абзацы;
оформление текста
соответствует нормам,
принятым в стране
изучаемого языка.

2 Задание выполнено: некоторые аспекты,
указанные в задании, раскрыты не
полностью; имеются отдельные нарушения
стилевого оформления речи; в основном
соблюдены принятые в языке нормы
вежливости.

Высказывание в основном
логично; имеются отдельные
недостатки при
использовании средств
логической связи; имеются
отдельные недостатки при
делении текста на абзацы;
имеются отдельные
нарушения
в оформлении теста.

1 Задание выполнено не полностью:
содержание отражает не все аспекты,
указанные в задании; нарушения стилевого
оформления речи встречаются достаточно
часто; в основном не соблюдаются
принятые в языке нормы вежливости.

Высказывание не всегда
логично; имеются
многочисленные ошибки в
использовании средств
логической связи, их выбор
ограничен; деление теста на
абзацы отсутствует; имеются
многочисленные ошибки в
оформлении текста.

0 Задание не выполнено: содержание не
отражает те аспекты, которые указаны в
задании, или не соответствует требуемому
объему.

Отсутствует логика в
построении высказывания;
текст не оформлен.


